
Bestuurlijke reactie Maatschappelijke Visitatie 2016 -2019 Harmonisch Wonen 

  

In het najaar van 2020 vond de derde visitatie van Harmonisch Wonen plaats. Een visitatie die een 

scan maakt van de performance van de corporatie over de achterliggende vier jaar: 2016-2019.  

Sinds de invoering van de nieuwe woningwet worden alle woningcorporaties beoordeeld op hun 
maatschappelijke prestaties. Een externe commissie raadpleegt stukken van en over de corporatie en 
spreekt hierover met externe en interne betrokkenen. Via een vernuftig systeem krijgt de corporatie 
vervolgens op verschillende onderdelen een cijfer.  
 
Deze visitatiecommissie heeft in het najaar een oordeel gevormd over de periode 2016 tot 2019. Het 
“rapportcijfer” voor Harmonisch Wonen was een ruim halve punt hoger geworden naar gemiddeld 
een 7,5. Iets om trots op te zijn. Nu gaat er een grote kracht uit van een getal, maar het gaat 
natuurlijk over het verhaal achter de cijfers. 
 
De visitatiecommissie ziet een aantal sterke punten: Harmonisch Wonen heeft een gezonde 

financiële positie. De corporatie is lokaal verankerd en sterk georiënteerd op haar doelgroep: 

beoefenaars van de TM techniek. De huurders zijn uiterst tevreden over de dienstverlening van 

Harmonisch Wonen. Harmonisch Wonen staat ook in de top 5 van corporaties met het 

energiezuinigste woningbezit van Nederland. Deze positie heeft het te danken aan een gemiddeld 

energie-index van 1,13.  Gedurende het gehele beleidsvormingsproces vindt dialoog en discussie 

over vraagstukken plaats tussen Harmonisch Wonen en de huurdersorganisatie. De samenwerking 

tussen corporatie en de huurdersorganisatie is intensief en wordt door alle partijen als prettig 

ervaren. 

Er zijn echter ook verbeterpunten. Zo is het belangrijk dat de nieuwe instroom in de wijk bijdraagt 

aan versterking van het bestaande (transcendente meditatie) karakter van de wijk waarin het bezit 

van Harmonisch Wonen ligt. Tevens wordt aanbevolen om het netwerk rond wonen en zorg verder 

uit te breiden zodat mensen zo lang mogelijk thuis en/of in de wijk kunnen blijven wonen. Belangrijk 

is ook een actiever relatiemanagement richting de gemeente. Het is belangrijk om vaker regulier 

(formeel en informeel) overleg te voeren met de gemeente over de actualiteiten en de voortgang 

van de prestatieafspraken. Harmonisch Wonen in haar huidige omvang is kwetsbaar. Het advies is 

om nog meer de samenwerking op met externe belanghebbenden op te zoeken om een 

gestroomlijnde dienstverlening te kunnen aanbieden.  De corporatie is bezig om haar 

organisatiestructuur te professionaliseren. Dit mag echter niet ten koste gaan van het persoonlijke 

contact met de huurder.  

Harmonisch Wonen is blij met bovenstaande observaties en aanbevelingen.  Over vier jaar wordt 

opnieuw de thermometer in de organisatie gestoken. Harmonisch Wonen wil gedurende deze 

periode de sterke punten vasthouden en progressie laten zien waar dat mogelijk is. 

Zo is onlangs de dialoog met de huidige bewoners geïntensiveerd met als doel nieuwe bewoners naar 

de wijk te krijgen die het oorspronkelijke karakter van de wijk opnieuw vorm gaan geven. Tevens is 

input op de nieuwe woonvisie van Lelystad gegeven. Er is daardoor een actieve dialoog ontstaan met 

de gemeente waarbij Harmonisch Wonen uitdrukkelijk haar steentje wil bijdragen aan ‘Lelystad Next 

Level’, het programma waarin plannen worden ontwikkeld voor de toekomst van Lelystad. Daarbij 

wil Harmonisch Wonen met haar bijzondere identiteit haar bijdrage leveren aan een stad waar 

bewoners dromen waarmaken.  



Tenslotte willen we iedereen bedanken die een bijdrage heeft geleverd aan deze visitatie. In het 

bijzonder onze partners, huurders en medewerkers. Het is een enorme stimulans om de opdracht om 

Harmonisch Wonen te laten “shinen” voortvarend ter hand te nemen. 

 

 

 

Guus Berkhout     
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Voorzitter Raad van Commissarissen 


